



International Office  
Integrationsreferent:  
Aziz Yüksek

Tel.: (+49) 651/ 201-3597  
Fax: (+49) 651/ 201-39 14  
E-mail: yueksek@uni-trier.de

Liebe internationale Studierende,

das International Office freut sich, Sie **an der Universität Trier** im Wintersemester 2021/22 begrüßen zu dürfen. Um Ihnen die ersten Tage in Trier und den Start ins Studium an der Universität zu erleichtern, bieten wir Ihnen ein Orientierungsseminar „**Quick Start**“ an:

**"Quick Start-Wintersemester 2021/22"**  
**Orientierung und Information zum Studienbeginn für Studierende aus dem Ausland**  
**11. -15. Oktober 2021**

**Inhalt des Orientierungsseminars:**

- Begrüßung und Kennenlernen
- Orientierungshilfe für die Erledigungen von notwendigen Formalitäten
- Präsentation der fachlichen, sozialen und kulturellen Angebote für internationale Studierende an der Universität Trier
- Informationsveranstaltung über Studienfinanzierung/Stipendium und über Arbeits- und Aufenthaltserlaubnis für internationale Studierende
- Workshop: Erfolgreicher Studienstart; Selbstmanagement, -organisation und -motivation
- Workshop: Leben und Lernen in Deutschland  
"Kulturelle Gemeinsamkeiten und Unterschiede verstehen"
- Gelegenheit zu ersten Begegnungen mit anderen Studierenden der Universität Trier

***Die Teilnahme an diesem Programm ist kostenlos!***

**Anmeldefrist:** 30. September 2021

**Anmeldung:** per Email an [yueksek@uni-trier.de](mailto:yueksek@uni-trier.de)

***Bitte geben Sie bei der Anmeldung an: Studienfach und Herkunftsland!***

Weitere Informationen werden wir Ihnen nach Ablauf der Anmeldefrist per Email senden.

Mit freundlichen Grüßen,

Aziz Yüksek

[www.quickstart.uni-trier.de](http://www.quickstart.uni-trier.de)



International Office  
Integrationsreferent:  
Aziz Yüksek

Tel.: (+49) 651/ 201-3597  
e-mail: [yueksek@uni-trier.de](mailto:yueksek@uni-trier.de)

Dear International Students,

The International Office is glad to welcome you at the **University of Trier**. We would like to invite you to participate in our orientation seminar "**Quick-Start**". In the course of this seminar, we will provide you with important information about studying in Trier and help you to have a successful start at our University.

**"Quick Start"**  
**Orientation and Information for International Students**  
**October 11<sup>th</sup> – 15<sup>th</sup> 2021**

**Contents of the Seminar:**

- Welcome at the University of Trier
- Information on and help with important formalities upon your arrival
- Presentation of the faculty-, social and cultural offerings for international students at the University of Trier
- Workshop on how to live and learn in Germany: "Understanding and becoming aware of cultural differences and similarities"
- Information session on Scholarship, work, and resident permit
- First socializing get-together with other international and German students

***Participation in this program is free!***

**Registration Deadline** : September 30, 2021

**Registration** : via email: [yueksek@uni-trier.de](mailto:yueksek@uni-trier.de)

**Upon registration, please let us know your field of study, your home country!**

The international office will send you more information after the registration deadline.

We are looking forward to meet you at Trier University.

Best regards,

Aziz Yüksek

[www.quickstart.uni-trier.de](http://www.quickstart.uni-trier.de)